
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-02-12, § 13 

 

 Tid: 12 februari 2008 kl 16.35 – 17.40 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 12 februari 2008 

  

 

 

Mikael Söderlund Jan Valeskog 

  

 

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Inge-Britt Lundin (fp)  

Anders Broberg (kd) §§ 1-4 

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Torhild Lamo (v)  

Mats Lindqvist (mp)  

 
Ersättare 

 Lars Bengtson (m) tjänstgörande 

Bo Arkelsten (m) tjänstgörande §§ 5-40 

Datevig Mardirossian Lönn (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Inga-Lill Larsson (m)  

Åsa Nilsson Söderström (fp)  

Charlotte Svensson (s) tjänstgörande 

Milly Namiro Darlson (s)  

Lars Randerz (s)  

Kajsa Stenfelt (v)  

Hampus Rubaszkin (mp) 

 
Personalföreträdare 

 Charlie Magnusson SKTF 



  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Barbro Edlund, Ted 

Ell, Lars Jolerus, Erica Lawesson, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist 

samt borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund, biträdande borgarrådssekreteraren 

Magnus Thulin och Marlene Blomberg från roteln. 

* 

Ordföranden Mikael Söderlund (m) hälsade Inga-Lill Larsson, ny ersättare för (m), 

välkommen till nämnden. 

 
 § 13 

Konkreta åtgärder för att minska den hälsovådliga nivån av partiklar i 

Stockholms luft. Skrivelse från Stefan Nilsson (mp) och Yvonne Ruwaida (mp). 

Remiss 

Dnr T2007-007-03587 

Protokollsutdrag 

 

Trafikkontoret hade den 14 januari 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 

till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att som svar på remissen från 

 kommunstyrelsen om skrivelse från Stefan Nilsson (mp) och Yvonne Ruwaida 

 (mp) överlämna och åberopa kontorets utlåtande. 

2. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) yrkade bifall till förslag som redovisas i 

bilaga E1. 

Ledamoten Mats Lindqvist (mp) och ledamoten Torhild Lamo (v) yrkade bifall till 

gemensamt förslag som redovisas i bilaga E2. 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 

enligt kontorets förslag: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att som svar på remissen från 

 kommunstyrelsen om skrivelse från Stefan Nilsson (mp) och Yvonne Ruwaida 

 (mp) överlämna och åberopa kontorets utlåtande. 

2. Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Reservationer 

Mot beslutet reserverade sig vice ordföranden Jan Valeskog m fl (s) med hänvisning 

till sitt yrkande i bilaga E1. 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Mats Lindqvist (mp) och ledamoten Torhild 

Lamo (v) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga E2. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gavs av ordföranden Mikael Söderlund m fl (m), ledamoten Inge-

Britt Lundin (fp) och ledamoten Anders Broberg (kd) enligt bilaga E3. 

 



  

 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 



  

Tillhör § 13, bilaga E1 

 

Trafik- och renhållningsnämnden 

2008-02-12 

 

Tillhör ärende 13 

 

Konkreta åtgärder för att minska 

den hälsoskadliga nivån av 

partiklar… 

 

Jan Valeskog m fl (s) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar 

 

att godkänna förvaltningens svar, 

 

att uppdra åt förvaltningen att omedelbart inleda ett samarbete med trafikkontoret 

och  vägverket enligt nedanstående, 

 

samt 

 

att därutöver anföra följande: 

 

Emissionerna av partiklar från slitage och uppvirvling från vägtrafiken är en av de mest 

uppmärksammade hälsoriskerna just nu. Tyvärr görs för lite för att komma tillrätta med 

dem. Ingen betvivlar idag att dubbdäcksanvändningen är en av de viktigaste faktorerna 

för att påverka partikelmängden. 

 

I Stockholms stad har Vägverket främst funktionen av sektorsmyndighet och väghållare 

för några av de större trafikanläggningarna inom kommunens gränser. Den dominerande 

väghållaren är dock Stockholms stad. Miljö- och hälsoskyddsförvaltningen bör 

omedelbar initiera ett samarbete med trafikkontoret och Vägverket i syfte att ta fram ett 

konkret förslag till hur man med en kombination av information och ekonomiska 

styrmedel kan få ner partikelhalterna i Stockholm. 

 

 



  

    Tillhör § 13, bilaga E2 

 

    Trafik- och renhållningsnämnden 

    2008-02-12 

 

    Tillhör ärende 13 

 

    Konkreta åtgärder för att minska  

den hälsovådliga nivån av  

pariklar… 

 

    Mats Lindqvist (mp) 

    Torhild Lamo (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar 

 

att godkänna kontorets tjänsteutlåtande som en redogörelse för nuläget, 

 

att Trafikkontoret ska återkomma med förslag på konkreta åtgärder för att minska 

 den hälsofarliga nivån av partiklar i Stockholms luft. 

 
De senaste vetenskapliga rapporterna rörande effekterna av partiklar från trafik i luft 

visar allt tydligare på samband mellan andelen sådana partiklar i luften och andelen 

människor som drabbas av besvär i samband med hjärt- och kärlsjukdomar, 

inkluderande ökande förekomster av hjärtinfarkter. 

Andelen hälsofarliga partiklar i stadens luft är därför i allt högre grad en hälsofråga, inte 

en fråga om en del olägenheter som man får finna sig i om man väljer att bo i en 

storstad. 

 



  

    Tillhör § 13, bilaga E3 

 

 

Trafik- och renhållningsnämnden 

2008-02-12 

     

    Tillhör ärende 13 

 

Konkreta åtgärder för att minska 

den hälsovådliga nivån av 

partiklar i Stockholms luft 

 

Mikael Söderlund m.fl. (m)  

Inge-Britt Lundin m.fl. (fp)  

Anders Broberg (kd) 

 

 

 

 

Särskilt uttalande  

 

Trafiknämnden beslutade den 6 mars 2007 att ge trafikkontoret i uppdrag att skyndsamt 

återkomma med förslag till bearbetning av de aktuella huvudgatorna med kemiska 

medel som binder partiklar, att tidigarelägga vårstädningen med omfattande 

vattenspolning i samarbete med stadens entreprenörer, att i alla upphandlingar av ny 

asfaltbeläggning på stadens gator använda sig av en beläggning som minskar 

partikelhalten, att undersöka om bromsbeläggen är en källa till partiklar och hur stadens 

kan minska dessa, att informera om för och nackdelar med olika vinterdäckstyper i 

samband med säsongsstarten 2007-05-09 samt att uppvakta regeringen för att förkorta 

dubbdäckssäsongen till den 31 mars. 

 

Sedan beslutet i mars förra året har städningen av stadens gator förbättras. 

Trafikkontoret har tidigarelagt vårstädningen av gator och cykelbanor, ökat 

gatuspolningen och försöket med CMA i dammbindning och halkbekämpning har 

intensifierats. För att vidare bemöta förekomsten av höga partikelhalter ska ytterligare 

gator öppnas för trafik så att drabbade huvudstråk avlastas. Även minskad 

dubbdäcksanvändning välkomnas. Dock förordar inte nämnden avgifter utan ser istället 

informations för att få tillstånd en minskad användning av dubbdäck. Staden har redan 

uppvaktat regeringen i frågan om förkortad dubbdäckssäsong för att på så sätt minska 

partikelhalterna på de utsatta stråken.  

 

Arbetet har förbättrats avsevärt sedan majoritetsskiftet men det finns fortfarande mycket 

kvar att göra. Nämnden anser därför att kontoret ska fortsätta med de åtgärder som nu 

bedrivs samt intensifiera arbetet kring de gator som drabbas värst genom att till exempel 

ha automatiska hastighetsändringar. 

 

 


